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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg
Christiansborg
1240 København K

Ministeren
J.nr. SNS-301-00492

Den 9. december 2010

Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 19. november 2010
stillet følgende spørgsmål nr. 197 (alm. del), som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Gjerskov (S).

Spørgsmål nr. 197 (alm. del)
Vil ministeren sikre en bedre beskyttelse af unikke gamle træer, fx særligt 
bevarelsesværdige enkeltstående træer eller alléer, ligesom de gør i Sveri-
ge?

Svar
Jeg finder det vigtigt at bevare gamle træer, fordi de har en æstetisk værdi 
og bidrager til den biologiske mangfoldighed. De fleste gamle træer bliver 
stående, fordi ejerne er glade for dem og de udgør en herlighedsværdi. Det 
er ejerens ansvar, hvis der sker personskade fx på grund af nedfaldne gre-
ne eller væltede træer. Jeg har derfor forståelse for, når ejerne vælger at 
beskære eller fælde gamle træer, som kan udgøre en risiko. 

Herhjemme er det muligt at frede særligt bevaringsværdige træer og alléer
bl.a. gennem lokalplaner og fredningssager.

Jeg mener derfor ikke, at der er et aktuelt behov for ny regulering på områ-
det.

Karen Ellemann           / Hans Henrik Christensen
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